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Protokół Nr XXXVIII/2017 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 października 2017 r. 

 

XXXVIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

26 października 2017 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1530. 

Przed przystąpieniem do obrad, Starosta, Wicestarosta oraz Przewodniczący Rady Powiatu  

w imieniu całej Rady pogratulowali radnej Ewie Dembek zdobycia  tytułu „Gospodyni Roku 2017” 

organizowanego przez Tygodnik Poradnik Rolniczy.  

Ad. 1  

 Otwarcie XXXVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3)  

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z „Tygodnika Internetowego” oraz Marcin 

Zalewski z „Gazety Nowomiejskiej”. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni radni to: Romuald Koszewski, Agnieszka Stajszczak i Zbigniew Ziejewski. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był radny Andrzej Lewandowski. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Lewandowski wyraził zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad, który radni otrzymali w 

materiach sesyjnych (załącznik nr 4). 

Radni nie głosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XXXVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego  

w roku szkolnym 2016/2017. 

9. Założenia do budżetu na 2018 r. 

10. Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych. 

11. Przerwa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2018”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pt. 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie.” 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Kurzętniku. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem budynku prosektorium 

przy ul. Mickiewicza 10 w Nowym Mieście Lubawskim. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

19. Sprawy różne. 

20. Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XXXVII Sesji Rady Powiatu Barbara Grzywacz poinformowała, że zapoznała się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radna wnioskowała o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXVII/2017. „Za” 

głosowało 14 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 22 września 

do 19 października 2017 r. oraz protokoły z posiedzeń w dniach 13, 21, 25, 28 września oraz 4 

października (załącznik nr 5) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych wydarzeniach z 

udziałem władz powiatu tj.: 

- 29.09 – posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; jubileusz 60-lecia Zespołu Szkół 

Zawodowych w Kurzętniku; 

- 4.10  - spotkanie z właścicielami aptek – dyskutowano na temat dyżurów nocnych i w dni świąteczne. 

Powstała nowa apteka w Kurzętniku, chodzi o to, aby nową aptekę włączyć w plan dyżurów nocnych i 

świątecznych. Nowe Miasto, Kurzętnik i Bratian nie są od siebie oddalone, a jednocześnie pozostałe 

apteki byłyby odciążone; posiedzenie Zgromadzenia Wspólników Szpitala Powiatowego; 
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- 5.10 – jubileusz 25-lecia Caritas w Toruniu; 

- 12.10 – spotkanie ze Starostą Brodnickim i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych Ryszardem 

Kłosowskim w sprawie remontu drogi Partęczyny – Kaługa. Chodzi o kwestie przystąpienia do 

opracowania dokumentacji w celu modernizacji drogi. Starosta Brodnicki pozytywnie odniósł się do 

kwestii remontu drogi na odcinku po stronie powiatu brodnickiego; 

- 13.10 – Zarząd Powiatu wspólnie z Dyrektorem ZDP dokonał objazdu dróg powiatowych, które w 

najbliższym czasie powinny być remontowane; 

-18.10 – Konferencja pt. „I co dalej? Procesy usamodzielniania młodzieży objętych opieką społeczną” 

organizowana wspólnie z przedstawicielami z Niemiec ze Stowarzyszenia Wellenbrecher; konferencję 

prowadziły: Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska i Członek Zarządu Barbara Grzywacz; 

- 19.10 – spotkanie z Dyrektorem Departamentu Europejskiego Funduszu rozwoju Regionalnego Urzędu 

Marszałkowskiego Zbigniewem Cieciuchem – Starosta podjął m.in. temat niespełnienia wskaźnika 

wymaganego przy projekcie – Budowa hali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku /brakuje kilkunastu osób 

do spełnienia wskaźnika liczby młodzieży/   

- 23.10 – posiedzenie Komisji Budżetowej Rady Powiatu. 

Starosta dodał w okresie międzysesyjnym odbywały się także uroczystości związane z jubileuszami, 

Dniem Edukacji Narodowej, imprezami strażackimi itp. Wczoraj odbył się także konkurs organizowany 

przez Powiatowe Centrum Rozwoju Edukacji pt. Moja pasja kluczem do sukcesu. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski. 

Radna Ewa Dembek zapytała czy prowadzono rozmowy z przedstawicielami PKP odnośnie 

naprawy dróg po remoncie przejazdów kolejowych, wiaduktów przy okazji modernizacji linii 

kolejowej Iława – Toruń. W związku z objazdami były duże utrudnienia w komunikacji w tej 

części gminy Biskupiec, w której mieszka radna. Remontowano przejazdy w Lipinkach, Bielicach, 

Ostrowitem, czasem dwa jednocześnie. Wszystkie pojazdy jadące w kierunku Łasina, jeździły 

przez Lipinki, aby ominąć remontowany wiadukt. Drogi są w fatalnym stanie, w niektórych 

miejscach dziury są takie, że widać kocie łby. Radna zapytała czy jest szansa, że będzie to 

wyremontowane i na czyj koszt. Radna powiedziała, że szkody spowodowane ciężkim sprzętem, 

powinny być naprawione.  
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Przewodniczący zapytał Burmistrza Miasta czy ma jakieś nowe informacje odnośnie budowy 

obwodnicy; czy ktoś odwołał się od wyniku przetargu. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank stwierdził, że to pytanie należałoby 

skierować do dyrektora GDDKiA. Poinformował, że on posiada takie same informacje jakie 

zapewne posiada p. Starosta, że na razie nie wpłynęły odwołania od rozstrzygnięcia przetargu. 

Należy przypuszczać, że w ciągu najbliższych tygodni zostanie podpisana umowa z wykonawcą. 

Takie są nieoficjalne informacje. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze wnioski lub zapytania. 

Więcej wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Nowomiejskiego  

w roku szkolnym 2016/2017 

Informacja stanowi załącznik nr 6. 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Barbara Orłowska przedstawiła prezentację 

multimedialną na ww. temat. Wydruk z prezentacji stanowi załącznik nr 7. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do przedstawionej informacji.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 9 

Założenia do budżetu na 2018 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że przygotowano wstępny projekt budżetu 

na 2018 r. Jeżeli chodzi o zadania inwestycyjne, będą realizowane przede wszystkim te, które mają 

kontynuację tj. termomodernizacja Domu Dziecka, modernizacja drogi na terenie gminy Kurzętnik 

w ramach PROW /droga Małe Bałówki – Szafarnia/, modernizacja drogi na terenie gminy NML z 

dofinansowaniem z Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata  

2016 - 2019 tzw. schetynówek /droga Skarlin – Lekarty – Nowy Dwór/. Priorytetowym zadaniem 

będzie oczywiście remont Szpitala Powiatowego. Planowany koszt inwestycji wynosił 7 628 tys. 

zł, ale konieczne jest zwiększenie i dziś na sesji wartość zadania zostanie podwyższona o 271 966 

zł. Wartość inwestycji po zmianach - 7 899 967 zł. 1/8 zadania będzie zrealizowana w tym roku, 

7/8 – w przyszłym. Umowa z Marszałkiem musi być aneksowana, podobnie jak umowa na 

termomodernizację Domu Dziecka. To zadanie prawie w całości będzie wykonane w przyszłym 

roku. Będą też dwa zadania realizowane w ramach porozumień z gminami – chodzi o remont 

odcinka ul. Mszanowskiej /wspólnie z gminą NML/ oraz remont chodnika wzdłuż ul. Żwirki i 

Wigury /wspólnie z miastem NML/; zadania finansowane po połowie. Wstępne kwoty budżetu: 
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dochody - 42 854 tys. zł, wydatki – 45 666 tys. zł, deficyt budżetu - 2 812 tys. zł. Kwoty te mogą 

oczywiście ulec jeszcze zmianie. Do 15 listopada projekt budżetu musi być gotowy i przekazany 

Radzie Powiatu oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej celem zaopiniowania. P. Skarbnik 

dodała, że konieczne było dokonanie dużych cięć w pierwszej wersji budżetu, z pewnością 

odczuły to wszystkie jednostki organizacyjne.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań.  

Ad. 10 

Informacja na temat analizy oświadczeń majątkowych 

Starosta odczytał informację na temat analizy oświadczeń majątkowych składanych staroście 

(załącznik nr 8)  

Przewodniczący odczytał analizę oświadczeń majątkowych składanych przewodniczącemu Rady 

Powiatu (załącznik nr 9). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają do tego tematu pytania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 11 

Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 13 radnych. Nieobecny jest radny Paweł Dreszler. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej Sikorski, 

Ryszard Kłosowski, Małgorzata Wojnarowicz, Alina Banaszewska, Jolanta Domżalska, Jolanta 

Haska, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze zmianami 

Przewodniczący poinformował, że wpłynął wniosek Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku 

obrad (załącznik nr 10) dotycząca korekty do budżetu. Przewodniczący zapytał czy ktoś ma do 

niego uwagi. Nikt się nie zgłosił.  

P. Skarbnik wyjaśniła, że na wspólnym posiedzeniu komisji omówiła szczegółowo korektę. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem korekty do uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXVII/199/2016 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie 



 

7 

 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2017 – 2034 ze 

zmianami. Głosowało 13 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały – tekst jednolity, po korekcie.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/278/2017 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie.  

 

 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami 

P. Skarbnik powiedziała, że korekta w WPF ma bezpośredni wpływ na zmianę budżetu. Chodzi o 

zmiany omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji m.in. zmiana dotycząca zwiększenia budżetu 

inwestycji związanej z remontem szpitala. 

Na salę obrad wszedł radny Dreszler. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 14 radnych. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem korekty do uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XXVII/200/2016 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2017 r. ze zmianami. Głosowało 14 radnych. 

Wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały – tekst jednolity, po korekcie.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. Przystąpiono 

do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/279/2017 (załącznik nr 12) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu 

Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/280/2017 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 
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Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przystąpienia do realizacji projektu pt. 

„Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały.  

Radny Jan Czapliński zapytał czy okna również będą wymieniane. 

Starosta odpowiedział, że okna nie będą wymieniane. Zakres prac obejmuje: remont elewacji i 

dachu oraz zmianę systemu ogrzewania.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/281/2017 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszły: Jolanta Haska, Jolanta Domżalska oraz Małgorzata Wojnarowicz. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Kurzętniku 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Poinformował, że do uchwały załączono uzasadnienie, 

w którym szczegółowo opisano sprawę. 

Radny Czapliński zapytał na jakim etapie jest sprawa skargi, czy dziura będzie zasypana. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski odpowiedział, że dziura została zasypana. 

Dodał, że prawdopodobnie skarżącego i tak to nie usatysfakcjonuje. W przyszłym roku droga Małe 

Bałówki - Szafarnia będzie przebudowywana. W tym miejscu, o którym pisze skarżący, będzie 

budowany chodnik. Inwestor stawiając słupy oświetleniowe, postawił mocowanie tak nisko, 

ponieważ pod płotem jest skarpa. W przyszłym roku, przy wykonywaniu robót będzie problem, 

ponieważ ziemia będzie wybrana do fundamentu płotu, żeby można było wybudować chodnik. Nie 

ma mowy o rezygnacji z budowy tego odcinka, ponieważ droga będzie realizowana z PROW. W 

tym miejscu ZDP planuje postawić tzw. „elki” /płyty betonowe/. Konstrukcja będzie zalana 

betonem. Tego we wniosku nie ma, ZDP wykona roboty we własnym zakresie. P. Kłosowski dodał, 

że jak każdy wie i widać to na zdjęciu, w każdym słupie oświetleniowym są drzwiczki, przez które 

idzie kabel. Kiedy będzie wykonany chodnik, drzwiczki będą na odpowiedniej wysokości. Inaczej 

nie można było tego zrealizować.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. Radni nie mieli pytań. Przystąpiono 

do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/282/2017 (załącznik nr 15) podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 17 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem budynku prosektorium przy 

ul. Mickiewicza 10 w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 10 radnych. Uchwałę nr XXXVIII/283/2017 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Banaszewska. 

Ad. 18 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

P. Kłosowski poinformował, że w bieżącym roku przebudowywano linię kolejową Iława – Toruń, 

która biegnie przez gminę Nowe Miasto Lubawskie oraz gminę Biskupiec. W miejscowościach 

Bielice, Lipinki, Ostrowite przebudowywano przejazdy kolejowe, natomiast nad drogą Łąkorz – 

Wlk. Tymawa odnowiono wiadukt kolejowy. Starosta zatwierdził projekt organizacji ruchu. 

Wszystkie drogi na wcześniej wymienionych obiektach są drogami powiatowymi. Ruch odbywał 

się po drogach powiatowych i częściowo po drogach gminnych. PKP miało uzgodnione objazdy z 

gminą Biskupiec i z powiatem. Ruch zwiększył się jedynie o tyle, że na ww. obiekty, a najwięcej do 

Wardęgowa, trzeba było dowieźć tłuczeń. Poza tym ruch się nie zwiększył. Transport odbywał się 

samochodami normatywnymi. ZDP i policja nie mogli tego zabronić, bo jeżeli drogą porusza się 

pojazd normatywny, to wszystko jest w porządku. Najwięcej problemów było z oznakowaniem 

objazdów. Tu rację ma radna Dembek. Inwestorem robót była PKP, ale wykonawcy byli różni. 

Było dwóch kierowników robót. Mieszkańcy zgłaszali problemy do ZDP i ostatecznie ZDP 

zwróciło się do policji. Zwołano wspólnie z policją komisję. Znaki dotyczące wytyczenia objazdu 

były duże, ale nie były zabetonowane, wiatr je znosił na pobocze, leżały w rowach, w lesie. 

Użytkownicy drogi błądzili, nie wiedzieli gdzie jechać. Policja dała kierownikom robót tydzień 

czasu na naprawienie sytuacji, w przeciwnym razie groziły im mandaty. Doprowadzono to do 

porządku. Sytuacja uległa poprawie. Zastrzeżenia budziła też praca wykonawców. Termin 

zakończenia prac przy wiadukcie w Wardęgowie był przesuwany. Na pewno mieszkańcy mieli 

prawo być niezadowoleni. ZDP nie mógł zawrzeć z PKP umowy na naprawę dróg, w sytuacji kiedy 

ruch odbywał się normalnie, nie jeździły pojazdy ponadnormatywne.  

Z sali obrad wyszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obrad jest 13 radnych. 

P. Kłosowski powiedział, że inna sytuacja była, kiedy np. był remontowany most w Kuligach. 

Wtedy drogi powiatowe przejmowały ruch z drogi wojewódzkiej czyli z drogi wyższej kategorii. 

Tymi drogami szedł ciężki sprzęt. Z kolei przy modernizacji linii kolejowej Warszawa – Gdańsk i 
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budowie wiaduktu w Zajączkowie, ZDP stwierdziło, że drogami powiatowymi poruszają się ciężkie 

pojazdy tzw. wozidła. Wezwano policję, ZDP wystąpiło z pismem do PKP i PKP wyremontowało 

najgorsze odcinki. P. Kłosowski powiedział, że wspomniany przez radną Dembek najgorszy 

odcinek, gdzie widać bruk, jest na skrzyżowaniu w Lipinkach. ZDP wyśle tam remontery i 

zlikwiduje dziury. P. Kłosowski podsumował, że generalnie drogi powiatowe nie ucierpiały 

podczas remontu linii Iława – Toruń.    

Radna Dembek powiedziała, że organizację ruchu zatwierdzał Starosta. Wobec tego czy 

prawidłowe było to, że jednocześnie były zamknięte przejazdy w Bielicach i Lipinkach.     

P. Kłosowski powiedział, że tak nie było. 

Radna Dembek powiedziała, że był taki moment, że obydwa przejazdy były jednocześnie 

zamknięte. 

P. Kłosowski odparł, że nie było tak, że nie można było w ogóle przejechać, bo można było się 

skierować na drogę gminną. Oczywiście każdy objazd ma to do siebie, że trzeba jechać dłuższą 

drogą. Nie było z tym tak źle, najgorzej było z oznakowaniem objazdów. 

Ad. 19 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 20 

Zakończenie obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XXXVIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     


